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 PROTOKÓŁ NR 0012.7.9.2019  
z posiedzenia Komisji Gospodarki Komunalnej   

 Rady Miasta 
w dniu 25 listopada 2019r.  

 
Miejsce posiedzenia:  
Urząd Miasta Jastrzębie-Zdrój, sala 130A 
czas posiedzenia: godz. 12.00-13.15 

W posiedzeniu uczestniczyli członkowie Komisji oraz zaproszeni goście zgodnie    
z załączonymi listami obecności. 
 
Porządek obrad. 
 
1.  Otwarcie posiedzenia. 

2.  Przyjęcie porządku obrad.  

3.  Budżet Miasta na 2020r. 

 Projekt uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta 
Jastrzębie-Zdrój, 

 Projekt uchwały w sprawie uchwały Budżetowej Miasta Jastrzębie-Zdrój na 
2020 rok,  
 

4. Sprawy bieżące: 
 

 Projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Miasta Jastrzębie-Zdrój, 
 

 Projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały budżetowej Miasta 
Jastrzębie-Zdrój na 2019 rok , 

 
 Projekt uchwały w sprawie przyjęcia „Programu Ochrony Środowiska 

dla Miasta Jastrzębie-Zdrój na lata 2020-2024 z uwzględnieniem 
pespektywy do 2029”, 
 

 Projekt uchwały w sprawie zmiany miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego fragmentu jednostki Ruptawa                    
o symbolu roboczym R84 w Jastrzębiu-Zdroju, przyjętego Uchwałą 
Rady Miasta Jastrzębie-Zdrój Nr VII/72/2007 z dnia  
22 marca 2007r., opublikowaną w Dzienniku Urzędowym Województwa 
Śląskiego Nr 96, poz. 1942 z dnia 31 maja 2007r., 
 

 Projekt uchwały w sprawie zmiany miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego miasta Jastrzębie-Zdrój w rejonie ul. 
Okrzei o symbolu roboczym R67, przyjętego Uchwałą Rady Miasta 
Jastrzębie-Zdrój Nr XXXV/756/2005 z dnia 8 września 2005r., 
opublikowaną w Dzienniku Urzędowym Województwa Śląskiego Nr 126, 
poz. 3155 z dnia 17 października 2005r. 

 
5. Wolne głosy i wnioski. 
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6. Przyjęcie protokołu z dnia 21 października 2019r. 

7. Zakończenie posiedzenia. 
 

Ad. 1. 
Otwarcie posiedzenia. 
Otwarcia posiedzenia dokonał Stefan Woźniak–Przewodniczący Komisji 
Gospodarki Komunalnej. 
 
Ad. 2. 
Przyjęcie porządku obrad. 
 
Porządek obrad wraz z autopoprawką przyjęto jednogłośnie.  
 
Ad.3. 
Budżet Miasta na 2020r. 

 Projekt uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta 
Jastrzębie-Zdrój, 

 
Uzasadnienie do w/w projektu uchwały przedstawił Dariusz Holesz Skarbnik 
Miasta. 
 
Komisja zaopiniowała pozytywnie przedstawiony projekt uchwały. 
Stanowisko podjęto głosami: za –5, przeciw – 0, wstrzymujących się – 0. 
 

 Projekt uchwały w sprawie uchwały Budżetowej Miasta Jastrzębie-Zdrój na 
2020 rok,  
 

Tadeusz Markiewicz-radny RM 
W budżecie jest, żeby zabezpieczyć 150 tys. zł na dofinansowanie kanalizacji, na 
urządzenia grzewcze tj. piece i inne 2,5 mln zł? 
 
Anna Hetman- Prezydent Miasta 
Tak w 2020r. 
 
Dariusz Holesz-Skarbnik Miasta 
Potem w następnych latach po 3 mln zł. 
 
Tadeusz Markiewicz-radny RM 
Na fotowoltaikę 700 tys. zł. 
 
Mariusz Rogala-Naczelnik Wydziału Ochrony Środowiska 
Fotowoltaika i pompy ciepła. 
 
Tadeusz Markiewicz-radny RM 
To jest duży wydatek dla budżetu. 
 
Anna Hetman- Prezydent Miasta 
Ale to jest też wyzwanie… 
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Tadeusz Markiewicz-radny RM 
Jak mieliśmy pieniądze na piece, to w tym roku rozeszły się w przeciągu 
miesiąca? 
 
Mariusz Rogala-Naczelnik Wydziału Ochrony Środowiska 
Środki które mieliśmy zaplanowane w budżecie tamtego roku rozeszły się                        
w dziesięć dni, natomiast pieniądze zostały dołożone i 3,2 mln zł było na dotacje 
związane z piecami, kotłami, pompami ciepła, fotowoltaiką. 
 
Anna Hetman- Prezydent Miasta 
Planowana kwota na kolejne lata wynika z tego, że mamy zrobioną analizę 
dotyczącą tego, ile potrzeba wymienić kotłów, żeby całe Miasto było w nowej 
technologii i dlatego w/w kwoty z tego wynikają.  
 
Tadeusz Markiewicz-radny RM 
Mam jeszcze jedno pytanie o gospodarkę odpadami na następny rok, ponieważ 
umowa na odbiór odpadów jeszcze jest do połowy 2021r., czy zbilansują nam się 
przychody z opłat z wydatkami? 
 
Honorata Uchto-Naczelnik Wydziału Gospodarki Komunalnej  
Koszty gospodarowania to nie tylko ta umowa tzn. znaczna część, ale na system 
przypada szereg innych działań, które warunkują realizację pozostałych. Więc 
mówimy tutaj o szerszym zakresie, niż samej umowie. Wiemy, jak ceny odpadów 
idą do góry, a my mamy długoterminowy przetarg, więc bazujemy na stawkach, 
które były jeszcze przed przystąpieniem do realizacji zadania, więc na etapie 
zawierania umowy. Natomiast PSZOK i PGZON funkcjonują na obecnych cenach 
rynkowych, więc cena idzie do góry, a stawki mamy przeliczone na okres wejścia 
w życie i dlatego nie jesteśmy w stanie przewidzieć, jak stawki będą rosły i czy 
ceny będą rosły w stosunku do zadań, jakie realizujemy.  Na tę chwilę 
przewidujemy, że na pewno będzie wzrost cen, bo wszędzie ceny poszły do góry. 
Faktem jest, że przetargi są sprzed roku, albo z tego roku, ale one już pokazują, 
jak cena idzie do góry. Natomiast, im bliżej jesteśmy tego postępowania, to 
musimy się liczyć z tym, że stawki pójdą do góry. Jesteśmy na etapie analizy, 
sprawdzamy i weryfikujemy i tutaj każdy z dysponentów tych środków przeliczył 
swoje potrzeby i możliwości na rok następny, więc będziemy to teraz analizować.  
 
Tadeusz Markiewicz-radny RM 
Mamy tutaj zadanie z ochrony środowiska tj. pomniki przyrody 49 tys. zł, czy 
mówimy tutaj o pomnikach przyrody, które są przyjęte uchwałą gminy, czy tych 
które powinniśmy otrzymać od Wojewody?  
 
Mariusz Rogala – Naczelnik Wydziału Ochrony Środowiska i Rolnictwa  
Takie, które są przyjęte uchwałą gminy. Natomiast na to zadanie kwota jest 
mniejsza, ponieważ w/w kwota jest łącznie z pozostałymi zadaniami.  
 
Tadeusz Markiewicz-radny RM 
Ile gmina ma wpływów za składowisko odpadów komunalnych? 
 
Mariusz Rogala – Naczelnik Wydziału Ochrony Środowiska i Rolnictwa  
W tym roku było to ok. 12 mln zł. 
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Honorata Uchto-Naczelnik Wydziału Gospodarki Komunalnej  
W uzupełnieniu informacji, to jest opłata którą wnoszą podmioty składujące 
odpady i to są wszystkie instalacje, a przede wszystkim dotyczy to składowania 
odpadów. Podmiot prowadzący działalność musi odprowadzić opłatę na konto 
Urzędu Marszałkowskiego i z tej puli część środków trafia na konto Miasta. To są 
środki, które są przeznaczone na działania związane z ochroną środowiska.                    
Im więcej jest składowanych odpadów, tym większą opłatę przedsiębiorca 
odprowadza na konto i więcej trafia do nas.  
 
Dariusz Holesz-Skarbnik Miasta  
Do pewnej wysokości, bo w ustawie jest oczywiście ograniczenie i my w to 
ograniczenie wchodzimy już i z tych środków są zabezpieczone m.in. pieniądze 
na piece w kolejnych latach.  
 
Honorata Uchto-Naczelnik Wydziału Gospodarki Komunalnej  
Pozwolę sobie podkreślić, że to, co powiedziałam, że im więcej składamy 
odpadów, tym więcej pieniędzy i to jest ostatni element w systemie 
gospodarowania odpadami, bo najpierw odzyskujemy. Składowane są tylko takie 
odpady, których nie można już odzyskać i które przechodzą przez instalację 
biologicznego przetwarzania. 
 
Andrzej Matusiak-radny RM 
O jakich wysokościach wpłat mówimy do budżetu Miasta z firmy Cofinco? Chodzi 
mi o konkretną wielkość kwoty, która wpływa do Urzędu Miasta. 
 
Anna Hetman-Prezydent Miasta 
12 mln zł, tylko nie od firmy Cofinco. 
 
Andrzej Matusiak-radny RM 
12 mln zł zasila nasz budżet? 
 
Dariusz Holesz-Skarbnik Miasta  
Tam jest ograniczenie i 12 mln zł, to jest maksimum, które możemy uzyskać, bo 
ustawa ogranicza.  
 
Andrzej Matusiak-radny RM 
Dlatego pytam, czyli do naszego budżetu wpływa 12 mln zł? 
 
Dariusz Holesz-Skarbnik Miasta  
Tak.  
 
Komisja zaopiniowała pozytywnie przedstawiony projekt uchwały. 
Stanowisko podjęto głosami: za –5, przeciw – 0, wstrzymujących się – 0. 
 
Ad.4.  
Sprawy bieżące: 
 

 Projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Miasta Jastrzębie-Zdrój, 
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Komisja zaopiniowała pozytywnie przedstawiony projekt uchwały. 
Stanowisko podjęto głosami: za –5, przeciw – 0, wstrzymujących się – 0. 

 

 Projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały budżetowej Miasta 
Jastrzębie-Zdrój na 2019 rok , 

 
Komisja zaopiniowała pozytywnie przedstawiony projekt uchwały. 
Stanowisko podjęto głosami: za –5, przeciw – 0, wstrzymujących się – 0. 
 

 Projekt uchwały w sprawie zmiany miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego fragmentu jednostki Ruptawa                    
o symbolu roboczym R84 w Jastrzębiu-Zdroju, przyjętego Uchwałą 
Rady Miasta Jastrzębie-Zdrój Nr VII/72/2007 z dnia  
22 marca 2007r., opublikowaną w Dzienniku Urzędowym Województwa 
Śląskiego Nr 96, poz. 1942 z dnia 31 maja 2007r., 

 
Uzasadnienie do w/w projektu uchwały przedstawiła Barbara Mirecka- Naczelnik 
Wydziału Architektury. 
 
Stefan Woźniak-Przewodniczący Komisji  
Chodzi o rozszerzenie cmentarza? 
 
Barbara Mirecka- Naczelnik Wydziału Architektury 
Cmentarz w sensie miejsc grzebalnych jest określony w planie miejscowym i tego 
już nie przesuwamy, natomiast jakby dochodzimy do ul. Okrzei i tam mieliśmy 
pięć lat temu trzy domy, które są poddane rozbiórce i strefa … przechodzi na 
drugą stronę i w jakiś sposób ogranicza gospodarowanie działkami budowlanymi                             
i to pokazujemy tak, jak pokazuje nowy projekt budowlany.  
 
Tadeusz Markiewicz-radny RM 
Pani Naczelnik ze strefą ochronną 50m wchodzimy kawałek w ogródki,                          
w prywatny teren? Gdyby był problem ze strefą, to trzeba będzie dać jakieś 
odszkodowanie, a gdyby nie doszło do skutku, to przesunąć miejsca grzebalne                   
o 10m do tyłu?   
 
Barbara Mirecka- Naczelnik Wydziału Architektury 
Tak. Natomiast zawsze musi być 50m. Przepis jest stary tj.60-letni, ale ciągle 
jest i wszystko wyjaśnialiśmy społeczeństwu na spotkaniach 5-6 lat temu i do tej 
pory nikt się nie zjawił z pomysłem budowy nowych budynków na tych działkach 
budowlanych i nie zaproponował rozbudowy istniejącego domu w kierunku ul. 
Okrzei i wykorzystujemy tutaj prawo pierwszeństwa. Jeśli oczywiście zgłosiłby się 
ktoś z takim roszczeniem, to mamy dwie możliwości, albo zapłacić 
odszkodowanie za ewentualną utratę wartości, co też trzeba udowodnić, albo 
przeprojektować cmentarz pod względem miejsc grzebalnych. Przypomnę 
państwu, że zarówno projekt sprzed pięciu lat, jak i obecny projekt, to jest ok. 2 
tys. miejsc grzebalnych w formie grobów ziemnych i kolumbariów, czyli 2 tys.                                    
i teraz też 2 tys.  
 
Komisja zaopiniowała pozytywnie przedstawiony projekt uchwały. 
Stanowisko podjęto głosami: za –5, przeciw – 0, wstrzymujących się – 0. 
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 Projekt uchwały w sprawie zmiany miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego miasta Jastrzębie-Zdrój w rejonie ul. 
Okrzei o symbolu roboczym R67, przyjętego Uchwałą Rady Miasta 
Jastrzębie-Zdrój Nr XXXV/756/2005 z dnia 8 września 2005r., 
opublikowaną w Dzienniku Urzędowym Województwa Śląskiego Nr 126, 
poz. 3155 z dnia 17 października 2005r. 

 
Uzasadnienie do w/w projektu uchwały przedstawiła Barbara Mirecka- Naczelnik 
Wydziału Architektury. 
 
Komisja zaopiniowała pozytywnie przedstawiony projekt uchwały. 
Stanowisko podjęto głosami: za –5, przeciw – 0, wstrzymujących się – 0. 

Ad.5. 
Wolne głosy i wnioski. 
 
Stefan Woźniak-Przewodniczący Komisji 
Mam pytanie dotyczące tego, jak Miasto zapatruje się na sprawę powstania 
nowej hałdy w Szerokiej, bo wiemy, że jutro jest zebranie w Boryni 
Skrzeczkowicach, a pojutrze w Szerokiej, na Osiedlu 1000-lecia i chciałbym  
wiedzieć o stanowisku pani Prezydent. 
 
Anna Hetman-Prezydent Miasta  
Mówimy o nowej hałdzie, a nie rozszerzeniu? 

Stefan Woźniak-Przewodniczący Komisji 
Na temat nowej. 
 
Anna Hetman-Prezydent Miasta  
Jesteśmy na etapie studium i dyskutowaliśmy długo na ten temat biorąc pod 
uwagę fakt, że to nie jest łatwa decyzja, bo jest to decyzja skutkująca na wiele 
lat. Natomiast, również musimy sobie zdawać sprawę z tego, że jesteśmy 
miastem górniczym i trzeba jakby interesy Miasta i górnictwa wyśrodkować                       
i znaleźć rozwiązanie najlepsze dla wszystkich. W studium mamy akurat na 
Szerokiej wskazanie na składowanie odpadów wydobywczych, ale w charakterze 
budowli krajobrazowej. 
 
Barbara Mirecka- Naczelnik Wydziału Architektury 
Pan chciał zapytać o Szeroką, czy Borynię?   
 
Anna Hetman-Prezydent Miasta  
Ponieważ tam były dwa wnioski i jeżeli mówimy o Boryni, to tam jest składowisko 
i Spółka wystąpiła o poszerzenie i to jest jeden wniosek, a drugi wniosek jest 
nowym wniosku na Boryni. W związku z tym, że powstaje nam nowa kopalnia 
Bzie Dębina i również funkcjonujące, dlatego w perspektywie iluś lat potrzebny 
będzie teren na takie składowisko. Odnieśliśmy się w taki sposób, że w takich 
rozmowach trzeba iść na jakiś kompromis, dlatego zgodziliśmy się                                
i wprowadziliśmy na Szerokiej. 
 
Stefan Woźniak-Przewodniczący Komisji 
Będzie nowa hałda? 
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Anna Hetman-Prezydent Miasta  
Na Szerokiej.  
 
Stefan Woźniak-Przewodniczący Komisji 
Rozszerzona.  
 
Anna Hetman-Prezydent Miasta  
Borynia nie. Ten wniosek nie został przez nas uwzględniony na chwilę obecną, 
będą również konsultacje z mieszkańcami, ale mówimy o drugim miejscu koło 
Kościelnioka.  
 
Stefan Woźniak-Przewodniczący Komisji 
Dziękuję, na taką wiadomość czekałem.  
 
Bolesław Lepczyński – radny RM 
Mieszkańcy zadali mi pytanie, czy na terenie Miasta są pobudowane maszty 
telefonii komórkowej? Chodziło konkretnie o to, czy moc masztów jest okresowo 
kontrolowana? 
 
Mariusz Rogala-Naczelnik Wydziału Ochrony Środowiska i Rolnictwa  
Tak. 
 
Bolesław Lepczyński – radny RM 
Są dokumenty na to, że są kontrolowane i wszystko jest dobrze? 
 
Mariusz Rogala-Naczelnik Wydziału Ochrony Środowiska i Rolnictwa  
Dokumenty pomiarowe są przesyłane do nas.  
 
Bolesław Lepczyński – radny RM 
Pomiary są zgłaszane i operator wie o tym, że będzie kontrolowany? 
 
Mariusz Rogala-Naczelnik Wydziału Ochrony Środowiska i Rolnictwa  
To operator przekazuje pomiary i jest do tego zobowiązany. 
 
Bolesław Lepczyński – radny RM 
Operator może zwiększyć moc, albo zmniejszyć i może być tak, że akurat ta moc 
jest mniejsza? 
 
Mariusz Rogala-Naczelnik Wydziału Ochrony Środowiska i Rolnictwa  
Kontrole są z WIOŚ mogą być również wyrywkowe.  
 
Bolesław Lepczyński – radny RM 
Ale, czy są? 
 
Anna Hetman-Prezydent Miasta  
Nas pewno są, ale one nie są tak częste. 
 
 
Mariusz Rogala-Naczelnik Wydziału Ochrony Środowiska i Rolnictwa  
Operator musi to zrobić przy pomocy laboratorium, które jest certyfikowane, 
autoryzowane i pewnie ma określony czas na zrobienie tego, ale myślę, że się nie 
dogadują co do tego, kiedy? 
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Józef Kubera-radny RM 
Panie Naczelniku mam tutaj pismo z Zarządu Osiedla „Barbary” w sprawie 
zamówienia krzewów, drzewek do nasadzenia na przyszły rok i tego jest dosyć 
dużo, ale mam tutaj też odpowiedź z Urzędu, że będzie nowy regulamin 
nasadzeń  i prosiłbym bardzo… 
 
Mariusz Rogala-Naczelnik Wydziału Ochrony Środowiska i Rolnictwa  
Będziemy wprowadzać nowe zasady na terenach miejskich i generalnie na 
działania.  
 
Józef Kubera-radny RM 
Dlaczego pytam, ponieważ mam listę, gdzie Zarząd Osiedla planuje nasadzenia 
tj. cała ul. Turystyczna, ul. Jasna i ul. Szkolna i tutaj jest wszystko rozrysowane                   
i jeżeli będzie taki regulamin, to prosiłbym wysłać Spółdzielniom Mieszkaniowym. 
 
Mariusz Rogala-Naczelnik Wydziału Ochrony Środowiska i Rolnictwa  
Po nowym roku będzie opracowany regulamin i nowe zasady. Będzie to 
powiązane w działania szersze z mieszkańcami i nie spółdzielnia ma to robić, 
tylko w ramach akcji edukacyjnej, uświadamiającej mieszkańcom rolę drzew, 
zieleni w środowisku miejskim i będą zaproszeni mieszkańcy, Zarządy Osiedli                       
i Spółdzielnie do wspólnego działania w tym zakresie.  
 
 
Ad.6.  
Przyjęcie protokołu z dnia 21 października 2019r. 
 
Protokół przyjęto głosami: za –5, przeciw –0, wstrzymujących się –0. 
 
c.d.  Ad.4.  
Sprawy bieżące: 
 

 Projekt uchwały w sprawie przyjęcia „Programu Ochrony Środowiska 
dla Miasta Jastrzębie-Zdrój na lata 2020-2024 z uwzględnieniem 
pespektywy do 2029”, 

 

Uzasadnienie do w/w projektu uchwały przedstawiła przedstawicielka firmy 
ATMOTERM S.A. 
 
Bolesław Lepczyński-radny RM 
Do kiedy mamy termin wymiany płyt azbestowych? 
 
Józef Kubera- radny RM 
2032r. 
 
Bolesław Lepczyński-radny RM 
A jeżeli chodzi o środki finansowe? 
 
Anna Hetman-Prezydent Miasta 
To musi zrobić właściciel. 
 
Tadeusz Markiewicz-radny RM 
To jest po stronie właściciela, a dofinansowanie jest z innych źródeł. 
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Józef Kubera-radny RM 
Wszystko zależy od tego, kiedy spółdzielnia rozpoczęła, bo spółdzielnia „Nowa” 
była pierwsza, a niektóre… 
 
Przedstawicielka firmy ATMOTERM S.A. 
Wojewódzki fundusz dofinansowuje.  
 
Bolesław Lepczyński-radny RM 
W innych spółdzielniach były zakładowe budynki i one nie były obdarowane 
azbestem, natomiast Górnicza Spółdzielnia miała sporo azbestu. 
 
Przedstawicielka firmy ATMOTERM S.A. 
Na dzień dzisiejszy najszerszy strumień środków jest  z wojewódzkich funduszy, 
natomiast jeżeli chodzi o inne środki, to tylko w jednym przypadku tj. 
województwo lubelskie, który ma bardzo szeroki projekt i ma sporo środków, a 
poza tym niestety w ramach województw nie ma takich środków.     
 
Bolesław Lepczyński-radny RM 
Myśmy tutaj w Jastrzębiu byli trochę pomijani przez województwo, jeżeli chodzi      
o środki na te cele i nie były tak duże, jak gdzie indziej.   
 
Józef Kubera-radny RM 
Odniósł bym się do tego, co pani powiedziała, że 86% miasta jest skanalizowane, 
ale wiadomo że są szkody górnicze i zawsze może się zdarzyć jakaś awaria, 
aczkolwiek w ostatnich latach nie zauważa się tego, co kiedyś było. Ponieważ 
znajdujemy się na obszarze silnie górniczym i jak ostatnio JSW się pochwaliła, że 
kopalnia „Zofiówka” wybiera pokład w wysokości 5,2m i kiedyś się tereny 
uzupełniało i też pracowałem przy tym i pamiętam, ze to nie było tak do końca, 
że sto procent szczelności się uzupełniało, tylko 50-50 %, więc widać szkody 
górnicze. Kiedyś wyraziłem się i pani Prezydent też na pewno wie, że u nas nie 
osiada teren w milimetrach, tylko w metrach i to będzie na przykładzie Bytomia, 
Nowej Rudy, Wałbrzycha. Będzie również wybierany teren Dębina II, gdzie 
kopalnia powstanie i obawiam się i jednocześnie rozmawiam z ludźmi, gdzie 
niektórzy próbują sprzedać domy i przenoszą się do pobliskich Baranowic, a tam 
też to może kiedyś być. Jeżeli nie będzie rządowego planu, albo unijnego, gdzie 
ostatnio prawie 35 mld euro Unia chce przeznaczyć na tereny zagospodarowania 
pogórniczego i wydaje się, że jest to odejście od górnictwa. Jest to największy 
problem, gdzie nawet Premier Morawiecki w swoim expose nie wypowiedział  się 
na temat Śląska i górnictwa, to tak jakby ten teren został zepchnięty na Ministra 
Kurtykę. Jeszcze jedna rzecz tj. OZE, ponieważ ostatnio kopalnia Bełchatów 
zrekultywowała 100 ha na swoich hałdach i czy tutaj nie można by było 
wykorzystać również tego? 
 
Przedstawicielka firmy ATMOTERM S.A. 
Dlatego wskazaliśmy taki kierunek. W kolejnej perspektywie finansowej na 
pewno i to już na dzień dzisiejszy wiadomo, że będzie położony szczególny 
akcent na rozwój odnawialnych źródeł i być może będzie taka możliwość                     
i nawet z zewnętrznych środków w jakimś stopniu sfinansowania takich 
inwestycji. 
 
Józef Kubera-radny RM 
Rząd ostatnio poszedł na rękę właścicielom i można było składać wnioski przez 
internet, aczkolwiek ileś procent wniosków zostało odrzuconych, ale będzie 
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można składać. Natomiast w Polsce jest już kilka, a nawet kilkanaście firm 
zajmujących się fotowoltaiką i dużo osób w Jastrzębiu ma zamontowane.  
 
Mariusz Rogala-Naczelnik Wydziału Ochrony Środowiska i Rolnictwa 
Chciałem zaznaczyć, że są programy które to finansują.  Ruszył również program 
„Łączymy z energią” i 177 instalacji jest zaplanowanych na najbliższe dwa lata                   
i cały czas jako jedni z nielicznych z własnych środków finansujemy instalację na 
budynkach mieszkalnych.  
 
Józef Kubera-radny RM 
Tak panie Naczelniku, tylko tutaj są bloki, a jak nie było budynków dookoła, to 
nie mówiło się kiedyś o smogu. Ostatnio wyczytałem, że Prezydent Miasta 
Krakowa zarzucił gminom ościennych, że oni trują Kraków, a Kraków odszedł od 
węgla i drewna.    
 
Przedstawicielka firmy ATMOTERM S.A. 
Ale na to właśnie zwrócono uwagę, bo przeanalizowaliśmy to i z państwa 
monitoringu  lokalnego dane wskazują na to, że przekroczenia w samym 
Jastrzębiu nie są takie duże. Natomiast otoczenie trochę psuje państwa 
powietrze. 
 
Józef Kubera-radny RM 
Wczoraj w Baranowicach było 400% przekroczenia, gdzie kiedyś tego nie było                   
i może w tym kierunku pójść, żeby zakazać pieców od razu przy budowie domu.  
 
Mariusz Rogala-Naczelnik Wydziału Ochrony Środowiska i Rolnictwa 
Ale takie zalecenia już są. 
 
Tadeusz Markiewicz-radny RM 
Są piece, ale odpowiedniej klasy trzeba teraz założyć.  
 
Przedstawicielka firmy ATMOTERM S.A. 
Uchwała antysmogowa obowiązuje w państwa województwie, która mówi 
wyraźnie jakie piece są dopuszczone tą uchwałą i jakie paliwa. Nasza firma 
opracowała program ochrony powietrza łącznie z tym, że opracowaliśmy 
metodykę …pozostałości odpadów spalanych w kotłach, czyli metoda dotycząca 
tego, jak wykryć, że w danym piecu został spalony odpad. To się dzieje i z tego, 
co wiemy, to Straże Miejskie chodzą i nie tylko tutaj na Śląsku, ale w całej Polsce 
przeprowadzają kontrole. Uchwała jest i jeżeli ktoś instaluje w nowym domu piec 
nie zważając na przepisy obowiązujące, to może się liczyć z tym, że będzie miał 
problem.  
 
Bolesław Lepczyński-radny RM 
Wrócę tylko do fotowoltaiki, i chodziłoby mi o program „Mój prąd”, to jest 
program na który Miasto nie ma wpływu i nie uczestniczy w tym, który jest 
skierowany do indywidualnych mieszkańców na posesjach prywatnych. Czy jakieś 
dane na ten temat będziecie państwo mieli pod koniec roku, bo ludzie występują 
o zwrot pięciu tysięcy złotych poprzez Urząd Skarbowy.  
 
Mariusz Rogala -Naczelnik Wydziału Ochrony Środowiska i Rolnictwa 
Wojewódzki Fundusz w tamtym roku przekazał nam takie dane, kto z naszych 
mieszkańców skorzystał z dotacji w ramach tego programu i mamy nadzieję, że 
takie dane zostaną nam przekazane z Narodowego Funduszu. Dlatego, że to 
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później musi być wliczone do naszych efektów w ramach programu 
niskoemisyjnego.  
 
Bolesław Lepczyński-radny RM 
Tutaj nie tylko chodzi o pięć tysięcy złotych, które dany inwestor otrzymuje jako 
zwrot, ale również obniżony podatek. 
 
Mariusz Rogala -Naczelnik Wydziału Ochrony Środowiska i Rolnictwa 
Tak, można sobie odliczyć podatek.  
 
Bolesław Lepczyński-radny RM 
Jest to bardzo preferencyjne i korzystne dla mieszkańców.  
 
Mariusz Rogala -Naczelnik Wydziału Ochrony Środowiska i Rolnictwa 
Wszelkie działania związane z ochroną powietrza, oraz termomodernizacją można 
odliczać od podatku. 
 
Stefan Woźniak-Przewodniczący Komisji  
Mam jeszcze pytanie odnośnie wymiany lamp i chodzi o oświetlenie uliczne, czy  
u nas w mieście są wymieniane na takie żarówki?  
 
Anna Hetman-Prezydent Miasta  
Tam, gdzie są nowe lampy, bądź remonty, to są już wymieniane na nowe.  
 
Maria Pilarska-Naczelnik Wydziału Infrastruktury Komunalnej i Inwestycji  
Na przełomie 1999r.-2000r. był realizowany przez nas program w całym mieście 
wymiany lamp na energooszczędne o mocy 100-200V. W tej chwili, kiedy są 
programy dofinansowania unijnego, przeliczaliśmy całe miasto i nie uzyskujemy 
efektu, jaki powinien dla dofinansowania takiej wymiany osiągnąć. My na terenie 
miasta mamy już energooszczędne oprawy.  
 
Tadeusz Markiewicz- radny RM 
Dobrze, że taki program opracowujemy, ale widzę w Jastrzębiu wszystko dobre                
i tak, jak pani Naczelnik powiedziała, że zrobiliśmy siedemnaście lat temu dobrze 
lampy, a dzisiaj nie możemy uzyskać środków. Na niektóre zadania, gdzie 
moglibyśmy uzyskać, to też jesteśmy w stanie dobrym. Chciałbym również 
powiedzieć, że mamy prowadzoną wyważoną politykę, co do stanu środowiska, 
ponieważ mamy 110 ha ogrodów działkowych i tam stan środowiska jest w miarę 
dobry poza zakwaszeniem gleby. Powiedziałbym jeszcze o mniejszych akcjach, 
jak dosadzanie drzew i tutaj chyba przodujemy. Była mowa tutaj  o zmianie 
regulaminu, to bardzo dobrze, bo trochę niektóre drzewa niewłaściwie się 
zmarnowały, a teraz jest to w sposób nieco lepszy. Mamy stałe działania, takie 
jak rozwieszanie domków lęgowych ptaków, gdzie rocznie rozdajemy 150-200 
sztuk. 
 
Mariusz Rogala -Naczelnik Wydziału Ochrony Środowiska i Rolnictwa 
Generalnie Miasto od wielu lat wykonuje i tak, jak pani tutaj powiedziała 
sektorowe, czy też kierunkowe dokumenty strategiczne poszczególnych 
komponentów środowiska i nie mówiąc już o planie zagospodarowania 
przestrzennego, gdzie u nas plan był zawsze aktualny.    
 
Tadeusz Markiewicz- radny RM 
W plan wpisywano tereny ochronne i bioklimatyczne. 



12 
 

Mariusz Rogala -Naczelnik Wydziału Ochrony Środowiska i Rolnictwa 
Są prowadzone strategiczne działania, jeżeli chodzi o ochronę środowiska. 
 
Tadeusz Markiewicz- radny RM 
Jedynym minusem, który widzę i obserwuję i które trudne jest do 
wyegzekwowania i nie ma przepisów, które pozwoliłyby to wyegzekwować, a 
mówimy o terenach prywatnych, bo jest jakaś tendencja do zasypania, 
wyrównania i zniszczenia mikroretencji. 
 
Przedstawicielka firmy ATMOTERM S.A. 
Dlatego proponujemy zadania związane z edukacją.    
 
Komisja zaopiniowała pozytywnie przedstawiony projekt uchwały. 
Stanowisko podjęto głosami: za –4, przeciw – 0, wstrzymujących się – 0. 
 
 
Ad.7.   
Zakończenie posiedzenia. 
Przewodniczący Komisji – Stefan Woźniak podziękował wszystkim za przybycie                  
i zakończył posiedzenie. 
 

Przewodniczący Komisji  
  Gospodarki Komunalnej                               

Protokołowała            Stefan Woźniak 
Alicja Kogut 

 


